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صنعت خودرو؛ هیچ اتفاقی نیفتاد
  امیرحسین کاکایی- کارشناس صنعت خودرو

ادعا و حرف زیاد بوده و است اما آنچه که عملا در بازار خودرو دیده شد 
چیز خاصی جز نوسانات عادی روزانه قیمتی نبود.در مقطعی از زمان تعداد 
خودروهای کف زیاد شد و در مقطعی نیز کاهش پیدا کرد و در نتیجه آن 
قیمت ها در بازار خودرو دچار نوســان شد و چه مدیرعامل عوض می شد 
یا خیر این اتفاق می افتاد و هیچ ارتباطی به عملکرد دولت نداشته است. 
در مجموع متاسفانه دولت تاکنون مسیر را اشتباه رفته است؛ سال گذشته 
سال پشتیبانی از تولید و مانع زدایی بود اما یک مانع زدایی و یا پشتیبانی از 
تولید انجام نشد و برعکس در این یک سال تا دلمان بخواهد در خصوص 
بازار و کنترل آن صحبت شد و دیده شد که بازار کنترل نشد و دولتمردان 
در کنترل آن موفق نبودند. آقای وزیر آمدن گفتند که صد هزار تا به تولید 
خواهند افزود و یک میلیون و 350 هزار دستگاه تولید خواهند کرد اما نه در 
سال گذشته صد هزار دستگاه به تولید افزوده شد بلکه امسال نیز افزایش 
تولید رخ نداد و وعده های آنها در خصوص افزایش کیفیت و صادرات نیز 
محقق نشد و حتی توسعه داخلی سازی نیز متوقف شده است و هر آنچه 
که گفتند انجام نشده است. بنده هیچ عجله ای ندارم و شاید باید در قضاوت 
صبر کرد اما آقایان خیلی وعده ها دادند برای یک سال اول که به نظر بنده 
اشتباه کردند و نباید همچین وعده هایی می دادند و اخیرا نیز کماکان در 
حال وعده دادن هستند.اولا هیچ دلیلی نداشت چنین وعده های بزرگی 
بدهند و دوما باید تمرکز را به جای بازار بر روی تولید می گذاشته اند؛ گفتند 
که تولید را ناگهانی 35 درصد افزایش خواهند داد در زمانی که تراشه های 
الکترونیکی در دنیا کمیاب شده است و به مشکل برخورده است چگونه 
می خواهند این وعده را عملیاتی کنند و حتی اگر بتوانند در داخل کشور 
مشکل را حل کنند، مشکلات خارج از کشور را نخواهند توانست برطرف 
کنند. در نتیجه چرا باید وعــده داد که تولید را در عرض 6 ماه صدهزار 
دستگاه افزایش خواهند داد و این وعده دادن ها اشتباه بود و انرژی آقایان را 
گرفت و متاسفانه کماکان این کار را انجام می دهند.از طرف دیگر نگاه آنها 
نیز اشتباه است اینکه با دستور دادن به قیمت ها و به طور کلی دستور دادن 
به بازارها می توانید مشکلات را حل کنید اشتباه است و سیاست گذار باید 
مشکلات را به صورت ریشه ای در بخش تولید حل کند و در صورتی که 
تولید رونق گیرد، عرضه افزایش پیدا خواهد کرد و بازار رونق خواهد گرفت 
و یا برعکس زمانی که قیمت ها را سرکوب می کنند در بازار معمولا تولید 
بیشترین ضربه را خواهد خورد و اقتصاد آسیب پذیر خواهد شد و بازار از 
تعادل بیشتر خارج خواهد شد که در یک سال گذشته نیز شاهد آن بودیم.

وزیر راه و شهرســازی گفت: در شورای عالی شهرسازی و معماری به تصویب رسید که به انبوه 
سازانی که در بافت های فرسوده اقدام به نوسازی می کنند، دو طبقه تراکم و پارکینگ اضافه داده 
شود. رستم قاسمی در خصوص مصوبه جدید و بسته تشویقی نوسازی بافت فرسوده و ویژگی های 
این بســته برای ترغیب مالکان و ســرمایه گذاران برای نوســازی در بافت فرسوده، توضیح داد: 
شورای عالی شهرسازی و معماری مصوباتی در خصوص ساماندهی به وضعیت محله های فرسوده 
کشــور داشــته و یکی از دغدغه های دولت سیزدهم رســیدگی به این محلات است.وی با بیان 
اینکه محلات فرســوده در کشــور مســاحت قابل توجهی دارند که هم به لحاظ ایمنی و هم به 
لحاظ شرایط زندگی برای مردم زندگی در این محلات مشکلاتی را ایجاد کرده افزود: با وضعیت 
موجود، شــورای عالی شهرســازی و معماری ایران تصمیم گرفت یکسری خدماتی به محلات 
فرســوده برای نوسازی ارائه کند.وزیر راه و شهرســازی ادامه داد: در محلات فرسوده شهری با 
توجه به ریزدانگی و عدم امکان تردد اتومبیل و حرکت دشــوار سیاست های تشویقی پیش بینی 
شد. در بسته تشویقی شهرسازانه نوسازی بافت های فرسوده، مقرر شد تا در خصوص قیمت پروانه 
ساختمان تخفیف مناسبی ارائه شود.  قاسمی در پاسخ به این پرسش که آیا فروش دو طبقه تراکم 
اضافه در شــهر تهران مشکلاتی را در پی خواهد داشت یا خیر؟ گفت: در شورای عالی شهرسازی 
و معماری موضوع به شــکل کارشناسی بررسی شده اســت. اصولًا در بافت های فرسوده طبقات 
بلندمرتبه نداریم. بدین معنا که با ارائه دو طبقه تراکم تشــویقی، در این بافت ها به سطح معمولی 

طبقات محلات شهری خواهیم رسید و بنابراین این مشوق حتماً تأثیرگذار خواهد بود.

یک نماینده مجلس با بیان اینکه نقش مدیریت واحد در حوزه تولید و تجارت مهم است، گفت: 
اگر وزارت بازرگانی را تشکیل دهیم به گذشته برگشته  و میدان را برای وارداتچی ها باز کرده ایم.
علیرضا نظری در مورد احیای وزارت بازرگانی اظهار کرد: تجربه موفق دنیا در مدیریت یکپارچه 
تولید و تجارت است و تفکیک این دو موضوع می تواند آسیب به اقتصاد کشور بزند. در واقع تولید 
در کشــور زمانی می تواند رونق یابد که تجارت ناظر بر بخش تولید داخلی باشــد و با حمایت از 

بخش تولید بتواند موجب رشد و تعادل آن شود.
این نماینده مجلس ادامه داد: دولت دوازدهم با اخذ مجوز از ســران ســه قوه توانست بخشی از 
وظایف و اختیارات را از وزارت جهاد کشــاورزی جدا و به وزارت صنعت، معدن و تجارت محول 
کند و این مساله باعث شد خسارت زیادی به کشور وارد شود. خوشبختانه در دولت سیزدهم این 
موضوع اصلاح و بخشی از مباحث کشاورزی از جمله گندم، جو، نهاده ها و … از وزرات صنعت، 

معدن و تجارت منفک شد و مجداً تحت نظر وزارت جهاد کشاورزی قرار گرفت.
وی افزود: با محول شــدن بخش های کشاورزی به وزارت جهاد کشاورزی از تیر ۱۴00، به نظر 
می رســد در این سیزده ماه کارها خوب پیش رفته اســت، چرا که تولید با چرخه تجارت در یک 
زنجیره و صفر تا صد یک مجموعه با یک مدیریت واحد اداره می شــود و تنها یک نفر پاســخگو 
است. نظری در خصوص کاهش وظایف وزارت صمت با انتزاع بخش کشاورزی از این مجموعه، 
بیــان کرد: بخش قابــل ملاحظه ای از اختیارات وزارت صنعت، معــدن و تجارت با انتزاع بخش 
کشــاورزی و محول کردن آن به جهاد کشاورزی، کاسته شد و این باعث شد وزارت صمت تنها 

به مباحث صنعتی و معدنی توجه داشته باشد.
نظری ســازوکار تشکیل وزارت بازرگانی را با سیاست های اســناد بالادستی در تقابل دانست و 
تأکید کرد: قطعاً تفکیک وزارت صمت و تشــکیل وزارتخانه جدید با سیاست کلان کشور و اسناد 
بالادســتی مغایرت دارد و گسترش ســازمان و وزارتخانه جدید، هزینه های سنگینی را به کشور 
تحمیل خواهد کرد. وی با اشــاره به اجرای قانون تمرکز وظایف و اختیارات بخش کشاورزی در 
وزارت جهاد کشــاورزی، عنوان کرد: با توجه به شرایط بازار و همچنین جراحی اقتصادی و حذف 
ارز ۴۲00 تومانی، به نظر می رسد اجرای این قانون به خوبی پیش رفته و این بهترین تصمیم بوده 
است. در حقیقت اجرای این قانون مهم تر از تشکیل وزارتخانه جدا است و تأسیس وزارت بازرگانی 
به صلاح کشور نیست. نظری نقش مدیریت واحد در حوزه تولید و تجارت را مهم دانست و اظهار 
کرد: وحدت مدیریتی به نفع تولید ملی بوده و کمک می کند تولیدات کشور در بازارهای جهانی از 
شــرایط بهتری برخوردار باشد. در واقع سیاست های واردات و صادرات زمانی به ثمر می نشیند که 

مدیریت واحد را در حوزه خود داشته باشد.

پرسپولیس، صدرنشین لیگ برتر ایران، روز های سختی را پیش رو خواهد داشت. این تیم 
که در این فصل یکی از مدعیان جدی قهرمانی لیگ برتر اســت عزمش را جزم کرده تا در 
انتهای فصل به هدفی که در سر دارد برسد.، با این حال، چنین موضوعی چندان ساده به نظر 
نمی رســد. از یک سو، در این دوره تعداد تیم های مدعی زیاد است و از سوی دیگر، حواشی 
از همین حالا به سراغ این تیم آمده است. شاید هیچ کدام از این حواشی البته به اندازه اتفاق 
جدیدی که علیرضا بیرانوند را درگیر کرده نیســت. آنطور که ایران ورزشــی نوشته و البته 
هواداران استقلال طلب داشته اند، علیرضا بیرانوند، دروازه بان پرسپولیس، از اول مهر باید به 
ســربازی برود. در مورد بیرانوند و پرسپولیس چنین نوشته شده است: »موضوع دیگری که 
استقلالی ها دوباره روی آن مانور می کنند، مسأله سربازی علیرضا بیرانوند است. استقلالی ها 
می گویند طبق قانون، گلر ملی پوش سرخ ها باید از اول مهر به خدمت سربازی برود و حداقل 
یک نیم فصل برای ملوان بازی کند. اســتقلالی ها می گویند بیرانوند 30 ساله خواهد شد و 
در چنین شــرایطی حتی اگر ۹ سال از معافیت تحصیلی استفاده کرده و مدرک کارشناسی 
ناپیوسته گرفته باشد، باید به سربازی برود. آن ها می گویند قانون معافیت متأهلین 30 سال به 
بالا که صاحب دو فرزند هستند هم از سوی مجلس تأیید نشده و گلر سرخ ها حتماً باید سرباز 
شود. هواداران استقلال در فضای مجازی می گویند اگرمدارک وحید امیری هم بررسی شود، 
او هم باید به سربازی برود. می گویند حضور در جام جهانی هم مانعی برای رفتن به سربازی 

این بازیکنان نیست که باید دید چه واکنشی از سوی بیرانوند خواهد داشت.«

تراکم تشویقی و پارکینگ اضافه 
برای نوسازی بافت های فرسوده

 غلبه فرهنگ واردات بر صادرات 
در کشور با احیای وزارت بازرگانی

شوک باورنکردنی به پرسپولیس؛ 
بیرانوند باید به سربازی برود!

روز های سخت برای صدرنشین لیگ برتر ایران؛یک نماینده مجلس مطرح کرد؛وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛

   فریبرز ناطقی الهی - بنیانگذار مقاوم سازی و مدیریت 
بحران در ایران و موسس انجمن زبدگان شهر در کشور

شمالی زیبا با ســاختمان های رویایی و نماهای دل 
فریب اما با سازه هایی وحشتناک ! خلاصه بررسی و 
بازدید میدانی بنده از سه اســتان شمالی کشور می 
باشد که تصور می کنم باید بصورت فوری برای آن 

فکری جدی شود در غیر اینصورت ...
سالهاست که افتخار شــرکت در جلسات سخنرانی 
در ســمینارها و جلسات تخصصی سازه و زلزله را در 
دانشــگاه ها، نظام مهندسی و تشکل های ساخت و 
ســاز در استانهای شمالی کشــور را دارم. عموما در 
دوره های یکــروزه مبانی اصلــی طراحی و طراحی 
مقاوم در برابر زلزله با مهندسین خوب این استانها را 
مرور می کنیم تا از یافته های جدید در علم مهندسی 
زلزله هم در ساخت و ســاز های استان بهره گرفته 

شود.

بعد از شــروع کرونا در سه ســال گذشته بجز یک 
مرتبه در رامســر متاسفانه افتخار حضور در این خته 
زیبا از کشــور را نداشــتم. در روز های اخیر امکانی 
فراهم شــد تا دوباره از چند پــروژه بزرگ و مهم در 
اســتانهای گیلان، مازندران و گلســتان بازدیدهایی 
بــرای رفع برخــی ابهامات ســازه ای در این پروژه 
ها را داشــته باشم. در طول مسیر از رشت تا گرگان 
ساخت و سازهای بسیار زیبا با معماری های متفاوت 
و نماهای رویایی در حال ســاخت بود که بسیار مورد 

توجه ام
قرار گرفت. تعداد زیادی ساختمان 3 الی۴ طبقه، یا 
مراکز تجاری بلند مرتبه که عموما از اســکلت بتنی 
بــا دیوار های پرکننده از نوع بلــوک با ارتفاع بلندتر 
در طبقه اول )برای امور تجــاری( بدون دیوار بتنی 
برشــی بجز موارد نادر که در حال اتمام یا در مراحل 

آخر ساخت بود ؟

به دلیل کنجکاوی، از برخی از این ســازه ها بازدید 
حضوری کردم، تا از نزدیک نحوه طراحی و ســاخت 
این تعداد زیاد و انبــوه منابع مالی را که در این نوع 
ســاخت و ســازه خاص در حال مصرف است شاهد 

باشم. متاسفانه آنچه دیدم بسیار نا امید کننده بود.
۱- عموم فونداسیون ها را با آن شرایط خاک سست 

در منطقه، بسیار ضعیف ارزیابی می کنم
۲- بتن ها در تیر و ســتونها در اکثر سازه ها دارای 

کیفیت ضعیف تا بسیار بد، ارزیابی می کنم
3- تیرچه ها عموما خیلی بد در ساختمانهای کوتاه و در 
پروژه های بزرگتر هم گاها سقف وافل که عملکردش را 

در متروپل آبادان دیدیم انهم بدون زلزله !
۴- فریم و اسکلت ها غالبا بدون لحاظ نمودن طبقه 
بلندتر )طبقه نرم( طراحی و اجرا می شودند که خود 

یک عامل اصلی در تخریب در زمان زلزله است
5- دیوارهــای پر کننده فاقد بســت های دیوار یا 

همان وال پســت ها می باشند که در یک تکان در 
اندرکنش با اســکلت همه خــرد و خواهند ریخت یا 

ترک ها عمیق و وسیع را تجربه خواهند کرد
6- اســکلت ها مبانی و مفهوم اســکلت واقعی را 
تامین نمی کردند، در اکثر ســاختمانها بدلیل عرض 
کم یا دو ستون یا ســتونهای مستطیلی شکل برای 
ایجاد ممان اینرســی بیشتر حول آن محور اجرا شده 
است که خود مشــکلات اساسی در توزیع یکنواخت 
بارهای زلزله را ایجاد خواهــد نمود. عملا دیافراگم 
)کف ها و ســقف ها( در این شکل اسکلت، ضوابط 
صلبیت را تحت هیچ شرایطی ارضا نمی تواند بکنند

۷- بلوک ها داخل اســکلت ها چیده و جای پنجره 
ها خالی بدون نعل درگاه مناســب تا نصب آنها بعدا 
صورت بگیرد که در زلزله بدون شک به بیرون پرتاب 

خواهند شد
۸- در صورت وجود دیوار برشــی، آنچه رویت شده در 

طبقه ای قطع و ادامه داده نشــده بود، این عمل باعث  
تغیر سختی فاحش بین دو طبقه خواهد شد که شکست 

سختی به سازه ها وارد خواهد نمود.
۹- حداقل بنده رعایت شــرایط گره در اسکلت ها که 
شامل اتصال کاملا قویتر از ستون و تیر و ستون قویتر از 
تیر )ستون قوی- تیر مناسب( ندیدم که از عوامل اصلی 
آسیب در زلزله است و بسیاری موارد دیگر که خلاصه 
ساخت و ساز این سه استان خیلی با مفاهیم مهندسی 

سازه و زلزله فاصله داشت.
با توجه بــه زلزله خیز بودن این اســتانها بخصوص 
راستای البرز که عموما دیر دیر زلزله دارد ولی غالبا بزرگ 
و مهلک هستند اگر یک زلزله زیر هر یک از شهرهای 
این ســه استان رخ دهد بدون شک ساختمانهای کوتاه 
نابود خواهند شــد، بدلیل محتوی فرکانسی و اگر حوزه 
نزدیک که با توجه به کثرت شــهرهای نزدبک به هم، 
که عملا برای شهر های دیگر همان معنی حوزه نزدیک 

باشد ساختمانهای بلند نیز منهدم خواهند شد. لذا در یک 
کلام باید دقت داشت که کلیه سازه های این استانها در 
خطر جدی زلزله قرار می گیرند، شاید تجربه زلزله رودبار 

منجیل دوباره با وسعت خیلی بزرگتر در انتظار باشد.
توصیــه جدیتر از جدی من برای نظامات مهندســی 
اســتانهای زیبای کشورم این است که علی رغم اینکه 
انبوهی از این بناها بدلیل بی دقتی ساخته شده است که 
حقیقتا نباید می شد و عملا سه استان یاد شده را بصورت 
واقعی در زمره شــهرهای آسیب پذیر برای زلزله آینده 
قرار داده است و در زمان زلزله هزینه غیر قابل جبرانی از 
مرگ و میر تا اقتصادی و اجتماعی و ... بر پیکره ملت و 
کشور خواهد گذاشت، با جدیت تمام به مسولان استانها 
یاداوری میکنم حتما بازنگری فوری در نحوه طراحی و 
ســاخت و باز آموزی مهندسین صورت پذیرد و کنترل 
های جدی الزامی شود و فکری برای ساختمانهای بسیار 

آسیب پذیر موجود و بنا شده شود

خطر زلزله برای استان های شمالی

سفر به معدن باد و انرژی خورشیدی
»امتیاز«ازسرمایهگذاریدرانرژیهایتجدیدپذیرگزارشمیدهد؛
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هشت برابر 
ظرفیت تهران 

خودرو داریم

سقف مقاومتی 
دلار 

شکسته شد

اتوبوس مدارس 
به اول مهر 

میرسد؟

قوه قضاییه و 
رفع ابهام از 

موضوع صلاحیت 
مهدی تاج

 حضور وزیر ارشاد 
 در اکران مردمی 

»پسر دلفینی«

آماده باش در بازار ارز؛

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی 
شهرداری تهران توضیح داد؛

ستایشی: جواب استعلام را 
قبل از انتخابات دادیم؛

سرمقاله

تاریخ نویسی و روایت 
مطرودان 

  محمد هدایتی
سال گذشــته در روزنامه گاردین گزارش مفصلی منتشر 
شد درباره تاریخ نگاری جنگ جهانی اول. این گزارش می 
کوشــد تا برخی از گزاره های بدیهی قلمدادشده درباره این 
جنگ را به چالش کشد. یکی از این گزاره ها این است که 
جنــگ بزرگ)تا مدت ها به جنگ جهانی اول جنگ بزرگ 
می گفتند(  پایانی بود بر قرن نوزدهم درخشان اروپا، قرنی 
کــه قرن رونق اقتصادی و صلــح و صفا بود. این گزاره به 
معنــای نادیده گرفتن تمام آن تنــش ها، بی عدالتی های 
اقتصادی و نــژادی قرن نوزدهم بود. قــرن نوزدهم قرن 
استعمار اســت جایی که اروپاییان تمام جهان غیر غرب را 
به زور اســلحه و ناوگان دریایی تســخیر کرده و مناسباتی 
بسیار نابرابرانه را بر قرار کردند. روایت رسمی از این جنگ 
انبوه دیدگاه های نژادپرســتانه  در میان توسعه یافته ترینِ 
کشــورها را نادیده می گیرد و از قرنی انســانی و باشکوه 
صحبت می کند. اســتعمار همه جانبه و غیرانسانی را را به 
میان نمی آورد. گزارش گاردین آمار جالبی می دهد درباره 
سربازان جنگ جهانی اول. سربازانی که قدرت های جهانی 
از مستعمراتشــان و به زور روانه جبهه های جنگ کردند. 
این گزارش همچنین نشــان می دهد که جهان غیرغربی، 
با همه بلایایی که بر ســرش آمــد، و با همه این تلفات تا 
چه حد از روایت های رســمی غایب است و یادبودها تمام 
اروپایی اســت. آنچه در پی می آید ترجمه بخش هایی از 
این گزارش اســت.  »ماکس وبر در سبتامبر ۱۹۱۷ نوشت 
که» امروز و در جبهه غرب، تفاله های آفریقایی و وحشــی 
های آسیایی و همه دارودسته های دزدان بی ریشه  جهانی 
روبروی هم قرار گرفته اند«. وبر به میلیون ها سرباز و کارگر 
هندی، آفریقایی، عرب، چینی و ویتنامی اشاره می کرد که 
در ارتش های بریتانیا و فرانسه به خدمت گرفته شده بودند.  
امپریالیست های بریتانیایی، که با کمبود نیروی انسانی در 
جبهه ها مواجه بودند نزدیک به ۱/۴ میلیون سرباز هندی را 
به خدمت خود درآورند .فرانســه نزدیک به 500 هزار نفر را 
از مستعمره هایش در آفریقا و اندونزی به خدمت فراخواند. 
نزدیــک به ۴00 هزار نفر آفریقایــی- آمریکایی در ارتش 
آمریکا حاضر بودند. سربازان گمنامِ واقعی جنگ جهانی اول 
این مبارزان غیر سفید بودند.  هو چی مین می نویسد» پیش 
از آغاز جنگ، این مردم چیزی جز»بردگانی کثیف محسوب 
نمی شدند که به هیچ دردی به غیر از کشیدن ارابه ها نمی 
خورند. اما وقتی ماشــین کشتار اروپایی نیازمند طعمه های 

جدید شد، همین افراد به خدمت فراخوانده شدند. 
اما این مستعمراتی ها در تاریخ عامه جنگ در حاشیه باقی 
مانده اند. آن ها در مراســماتی مثل »روز یادآوری« جایی 
ندارند. مراسمات پرشماری که در همه آن ها جنگ جهانی 
اول خودآزاری شــگفت انگیز اروپایی قلمداد می شود. در 
تمام قرن گذشته، جنگ گسســتی عظیم در تمدن غربی 
مدرن تلقی می شــود، فاجعه ای توضیح ناپذیر که قدرت 
های متمــدن اروپایی پس از دوره »صلــح طولانی قرن 

نوزدهم گام به آن نهادند. 
در زمان جنگ جهانی اول همه قدرت های غربی قائل به 
سلسله مراتبی نژادی بودند که حول پروژه مشترک بسط و 
گسرتش قلمرویی قرار داشــت. در ۱۹۱۷ ویلسون، رییس 
جمهور آمریکا مقصودش را آشکارا بیان کرد» حفظ قدرت 
نژاد سفید در برابر زردها« و حفظ »تمدن سفید و سلطه اش 
بــر کره زمین«. ایده های مربوط به انتخاب نژادی همه جا 
حاضر بودند و این اضطراب در نشریه های چون دیلی میل 
خود را نشــان می داد که نگران زنان سفیدپوستی بود که 
بــا بومیانی رابطه برقرار می کردند که »وقتی تحریک می 

شدند بدتر از حیوانات وحشی بودند«.
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 احتمال حذف یک تیم 
از جام جهانی قطر!

 مهدوی کیا را هم مثل 
اسکوچیچ نمی خواهند

این تغییر هم قطعی است:اطلاعات و مدارک جدیدی که از طرف فدراسیون فوتبال شیلی؛
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